
PROTOKÓŁ NR XXXIII/2009
Z SESJI RADY GMINY W MICHAŁOWIE, KTÓRA ODBYŁA SIĘ 

W DNIU 3 LISTOPADA 2009 ROKU W REMIZIE OSP TURZE DOLNYM

                                                                                
Stan radnych 14 osób

                                                                                              Obecnych 14 radnych

Sesję rozpoczęto o godzinie 12:00 ,  a  zakończono o godzinie 18:00

Ad 1.                         
                    Otwarcia   sesji  dokonał Przewodniczący Rady Rady  Gminy p. Zygmunt Mika 
witając Radnych, zaproszonych gości, publiczność przybyłą na obrady oraz wszystkich obecnych 
na dzisiejszej sesji. 

                                          Zał. Nr 1 – lista obecności radnych Rady Gminy 
                                                              w Michałowie

                                        Zał. Nr 2 – lista obecności sołtysów  
                              

                             
 Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  stwierdził  quorum  zdolne 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Sekretarzem obrad dzisiejszej sesji został wyznaczony radny p. Jarosław Wleciał.  

Ad. 2

Odnośnie przedłożonego projektu porządku dziennego obrad głos zabrał : 

Przewodniczący Gminy p. Zygmunt Mika –  składa wniosek formalny o przesunięcie punktu 8a 
po punkcie 3 

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika poddał pod głosowanie wniosek formalny, 
który został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

   Porządek dzienny obrad został przyjęty przez Radę Gminy w Michałowie  w  niżej podanym 
brzmieniu:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

a) Rozpatrzenie projektu uchwały : 
- w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla miejscowości Michałów 
na lata 2009 – 2015.
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4. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnymi.
- informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Rady 
Gminy za 2008 r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami.

- informacja z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez zobowiązanych 
pracowników Urzędu Gminy i kierowników jednostek organizacyjnych za 2008 r.

7. Informacje o realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
8. Rozpatrzenie projektów uchwał : 

-  w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla miejscowości Michałów  
na lata 2009 – 2015;
- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2009 rok,
- w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym nieruchomości  
stanowiącej  własność  Gminy  Michałów  w  miejscowości  Sędowice,  zagospodarowanej 
stawami rybnymi;
- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gminnej położnej w miejscowości  
Tur Piaski ;
- w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości  
Węchadłów dla celów inwestycji wodociągowej;
-  w  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zakup  części  nieruchomości  gruntowej  położonej  
w miejscowości Góry dla celów inwestycji wodociągowej;
- w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości  
Tomaszów dla celów inwestycji wodociągowej;
- w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości  
Polichno dla celów inwestycji wodociągowej;
- w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości  
Sadkówka dla celów inwestycji wodociągowej;

9. Wolne wnioski i informacje.
10. Zamknięcie obrad sesji.

Ad 3.

Przewodniczący Rady p. Zygmunt Mika informuje, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy 
jest wyłożony do wglądu na sali oraz dostępny w biurze rady. 

Protokół  z  poprzedniej  sesji  został  jednogłośnie  przyjęty  przez  Radę  Gminy  przy  stanie 
14 radnych na sali obrad. 
 
Przewodniczący Rady p.  Zygmunt Mika   poinformował,że na dzisiejszej  sesji  gościmy Pana 
Mirosława Koselę – Prezesa Związku Międzygminnego „Ponidzie” w Kielcach, który nie mógł być 
obecny  na  poprzedniej  sesji  Rady  Gminy,  gdzie  jednym  z  tematów  były  sprawy  Związku 
„Ponidzie”.  Proszę  o  omówienie  spraw  związanych  z  aktualnym  funkcjonowaniem  Związku 
Międzygminnego „Ponidzie” w Kiecach. 

Prezes Związku Międzygminnego „Ponidzie” w Kielcach p. Mirosław Kosela – poinformował, 
że uchwała Związku Międzygminnego „Ponidzie”  o likwidacji została uchylona przez Ministra 
Spraw  Wewnętrznych  i  Administracji.  W  związku  z  tym  Związek  Międzygminny 
„Ponidzie”funkcjonuje  nadal.  Dwa  problemy,  z  którymi  boryka  się  Związek  to  sprawy 
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własnościowe  i  Statut  Związku.  Obecnie  Związek  pracuje  na  starym  Statucie,  w  którym 
funkcjonuje 30 gmin. Natomiast realnie Związek tworzą trzy gminy. Należy w trybie niezwłocznym 
uchwalić  Statut  Związku  dostosowany  do  obowiązujących  przepisów  oraz  liczby  członków 
Związku.  Natomiast  są  regulowane  sprawy  majątkowe  tzn.  Związek  dąży  do  przejęcia  przez 
zasiedzenia instalacji wodociągowych w 6 gminach tj.  Michałów, Tuczępy, Słaboszów, Kozłów, 
Miedziana Góra i Złota.

Radca  prawny p.  Józef  Fonfara  –  chciałbym  wyjaśnić,  że  art.  45  Statutu  Związku  nie  jest 
czytelny,  jeżeli  byłaby podejmowana  uchwała  o likwidacji,  to  na dzień  dzisiejszy majątek  jest 
we władaniu Związku. Prawa własności nie są uregulowane, czy właścicielem jest Związek,gmina 
czy też Skarb Państwa, który może samorządowi przekazać mienie w formie darowizny.

Przewodniczący Rady p. Zygmunt Mika – jako Rada Gminy obawiamy się kosztów finansowych 
. Na dzień dzisiejszy dopłacamy już 5,00 zł za m do ceny wody. Jako samorząd ponosimy koszty 
i  stąd  te  nasze  obawy finansowe.  Następne  moje  pytanie  to  w jakiej  kondycji  finansowej  jest 
Związek Międzygminny „Ponidzie” jaka jest płynność finansowa.

Prezes Związku Międzygminnego „Ponidzie” w Kielcach p. Mirosław Kosela – odpowiadając 
poinformował, że  Związek Międzygminny „Ponidzie” ma dobrą płynność finansową. Problemem 
jest nie uregulowany stan prawny, czyli uchwalenie statutu Związku, ponieważ bez tego dokumentu 
nie możemy nic zrobić. 

Radny  p.  Krzysztof  Stanek  –  stwierdził,  iż  co  sesja  jest  temat  uchwalenia  Statutu  Związku 
Międzygminnego „Ponidzie” .  

Prezes Związku Międzygminnego „Ponidzie” w Kielcach p. Mirosław Kosela – poinformował, 
że  zostało  wystosowane  pismo  do  Wójta  Gminy  -  Przewodniczącego  Zgromadzenia  Związku 
o zwołanie posiedzenia Zgromadzenia Związku w I – szej  dekadzie listopada br. Jeżeli  dojdzie 
do likwidacji Związku to nie mamy na dzień dzisiejszy uregulowanego stanu prawnego , sprawy 
własnościowe.

Radny p.  Czesław Tyburczyk –  zadał  pytanie  czy dążyłby Pan Prezes  do likwidacji  Związku 
Międzygminnego „Ponidzie”.

Prezes Związku Międzygminnego „Ponidzie” w Kielcach p. Mirosław Kosela -  odpowiadając 
poinformował,  że  nie  chciałbym  dążyć  do  likwidacji  Związku,  żal  byłoby.  Jest  jeszcze  jedna 
kwestia, czy państwu jako gminie opłacałoby się powoływać Zakład Komunalny do eksploatacji 
tych urządzeń i zatrudnienia odpowiednich osób.  

Radny p. Bogdan Kowalczyk – mamy już jako Rada dość tych wszystkich zmian, co jakiś czas 
jest zmiana decyzji raz , że likwidujemy drugim razem nie likwidujemy. Ja proponuję, aby zebrało 
się trzech członków Związku i uchwalili jeden konkretny projekt Statutu i wtedy będziemy mogli 
podjąć jakąkolwiek  decyzję.

Radny  p.  Rafał  Motyka  –  stwierdził  Pan  Prezes,  że  Związek  Międzygminny  ma  płynność 
finansową, jest w dobrej kondycji finansowej, to czy Związek myślał o dopłacie do wody.

Prezes Związku Międzygminnego „Ponidzie” w Kielcach p. Mirosław Kosela – odpowiedział, 
że przez ostatnie lata nie była podnoszona cena wody na terenie gminy Michałów.
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Radny p.  Sławomir Kwiecień  –  zadał  pytanie  skąd fundusze czerpie  Związek  Międzygminny 
czy tylko ze sprzedaży wody czy jeszcze z innych usług. 

Prezes Związku Międzygminnego „Ponidzie” w Kielcach p. Mirosław Kosela -  poinformował, 
że Związek Międzygminny czerpie fundusze ze sprzedaży wody,  z inwestycji  przyłączy.  Mamy 
certyfikat od producentów pomp głębinowych i silników głębinowych, również wykonujemy pełny 
serwis i z tego również mamy fundusze.       

Ad 3a.

Przewodniczący Rady p.  Zygmunt Mika  poinformował,  że  na dzisiejszej  sesji  gościmy Pana 
Pawła  Walczyszyna  przedstawiciela  firmy  „Inicjatywa  Lokalna”,  która  wykonała  Program 
Rewitalizacji dla miejscowości Michałów. 

Pan Paweł Walczyszyn – nasza firma pracowała nad projektem Rewitalizacji na zlecenie gminy 
i  pokrótce  przedstawię  prezentację.  Na  samym  początku  odpowiedzmy  sobie  na  pytanie 
co to jest rewitalizacja.
Rewitalizacja  to  wieloletni,  kompleksowy  proces  przemian  przestrzennych  ,  społecznych 
i  ekonomicznych,  które  mają  na celu  „przywrócenie  do  życia”  terenów zdegradowanych  danej 
miejscowości. To przekształcenie istniejącej przestrzeni, która nie spełnia należycie swoich funkcji, 
aby  znaleziono  dla  niej  nowe  zastosowanie  lub  przywrócenie  jej  pierwotnego  stanu.  Obszar 
rewitalizacji  stanowi  centrum  miejscowości  Michałów  i  dotyczy  zagospodarowania  terenu 
za budynkami Ochotniczej Straży Pożarnej i Przedszkola, od Urzędu Gminy do Kościoła p. w. Św. 
Wawrzyńca oraz Gminnej Biblioteki Publicznej wraz z urządzeniem miejsca do organizacji imprez 
masowych,  modernizacją i  zagospodarowaniem placu Przedszkola (plac zabaw) oraz stworzenie 
nowych miejsc parkingowych. 
Jeśli chodzi o dofinansowanie gmina może otrzymać 60 % w ramach tego dzieła, 40 % to środki 
własne gminy. Konkurs trwa od 1 października 2009 r do 6 listopada 2009 r . Aby gmina mogła 
złożyć wniosek musi dołączyć Lokalny Program rewitalizacji, to jest obowiązkowy załącznik tego 
wniosku.
Zadania inwestycyjne jakie  są przewidziane przy realizacji Programu Rewitalizacji : 

1. Położenie kostki brukowej obok Urzędu Gminy i Gminnego Centrum kultury.
2. Przebudowa drogi dojazdowej . 
3. Remont mostu.
4. Budowa oświetlenia na całym obszarze rewitalizowanym.
5. Utwardzenie kostką brukową 2 parkingów przy kościele.
6. Rozbiórka budynków na działce943/2, 945/1 9drewniania stodoła, budynek organistówki, 

budynek gospodarczy przedszkola.
7. Budowa sceny koncertowej oraz elementów małej architektury (ławeczki, kosze na śmieci, 

odpowiedni system zieleni).
8. Zagospodarowanie placu szkolnego.
9. Remont  budynków :  Przedszkola  i  świetlicy,  która  połączona  jest  z  Gminną  Biblioteką 

Publiczną (wymiana połci dachowej, remont elewacji)

Wartość tego projektu około 1 200 000,00 zł 
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Przewodniczący Rady p. Zygmunt Mika wnosi pod głosowanie projekt uchwały.

– Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  lokalnego  programu  rewitalizacji  
dla miejscowości Michałów na lata 2009 – 2015 - wniesiony pod obrady sesji z pozytywną 
opinią  komisji  budżetowej  przedstawioną  przez  przewodniczącego  p.  Bogusława 
Kowalczyka.            

Projekt uchwały po odczytaniu przez sekretarza obrad został przyjęty przez Radę Gminy – 
13 głosów za, 1 głosie wstrzymującym, przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                     Zał. Nr 3 – Uchwała Nr  XXXIII/182/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie

Ad 4. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  poinformował  o  działaniach  jakie 
podejmował    w okresie międzysesyjnym tj. :

– uczestniczyłem  w  spotkaniu  z  wykonawcą  wodociągu  wraz  z  Panem  Wójtem, 
pracownikiem  Urzędu  Gminy  p.  Jarosławem  Szałapskim  oraz  z  inspektorami  nadzoru 
w sprawie przeprojektowania i usytuowania zbiornika wodnego w miejscowości Tur Górny,

– uczestniczyłem w spotkaniu w geodezji, w sprawie działki pod budowę świetlicy w Jelczy 
Wielkiej. Cztery lata temu było przeklasyfikowanie tego gruntu i wpisano, że jest to działka 
zalesiona.  Rejkojmia  3  lata  minęła  i  należy  ten  grunt  przeklasyfikować  na  grunt  pod 
budowę,  dlatego też  należy wydzielić  w budżecie  gminy 1 000,00 zł  z  przeznaczeniem 
na  klasyfikatora,

– uczestniczyłem w warsztatach w Urzędzie Gminy dotyczących programu „Rewitalizacji” 
– udział w Radzie Społecznej SZOZ, której głównym tematem było zabezpieczenie w każdym 

ośrodku  zdrowia  ciągłości  świadczenia  usług.  Na  dzień  dzisiejszy  w  ośrodku  zdrowia 
w  Sędowicach  lekarz  jest  raz  w  tygodniu,  a  tak  musi  być  dostępny  codziennie.  Rada 
Społeczna zdecydowała, aby funkcjonowały trzy ośrodki zdrowia, w związku z tym należy 
zatrudnić lekarza na ¼ lub 1/3 etatu. Jest jeszcze jedna możliwość, mianowicie w ośrodku 
zdrowia  w  Sędowicach  bądź  w  Górach  utworzyć  punkt  rehabilitacji,  ale  jest 
to do przemyślenia,

– udział w spotkaniu z Komendantem Policji „Bezpieczny Powiat” , w którym uczestniczyli 
sołtysi, władze gminy Pińczów. Głównym tematem były problemy na terenie  każdej gminy, 
jaka jest współpraca z Policją jak się przedstawia bezpieczeństwo mieszkańców,

– udział w Komisji Budżetowej,
 

Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Zygmunt  Mika  przedstawił  informację  z  dokonanej  analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych prze Radnych Rady Gminy za 2008 r. 

Zał. 4 -  informację z dokonanej analizy oświadczeń 
         majątkowych złożonych prze Radnych Rady Gminy 
         za 2008 r. 
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Radna p.  Jolanta  Morgaś  –  w nawiązaniu  do  przedstawionego  sprawozdania  wspomniał  Pan 
Przewodniczący o tym, iż odbyła się Rada Społeczna SZOZ i chciałabym zapytać jakie państwo 
wypracowali wnioski i konkretne ustalenia w sprawie podpisania kontraktu z NFZ na 2010 rok, 
ponieważ sprawa jest dosyć poważna.

Ad 5. 

W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny  p.  Przemysław  Bartosiński  –  zwrócił  się  z  pytaniem  kiedy  będą  świeciły  się  lampy 
tzn. kiedy będzie ogłoszony przetarg na oświetlenie. 

Radny p.  Łukasz Mazur –  przypomniał,  iż  na sesji  30.09.2009 roku był  postawiony wniosek 
formalny przez kolegę radnego p. Łukasza Wójcika o zabezpieczenie środków ze sprzedaży działek 
w  miejscowości  Sędowice  z  przeznaczeniem  na  kamień,  który  pozwoli  na  poprawę  stanu 
technicznego dróg. Chodzi mi tutaj głównie o realizację wniosków formalnych prze Pana Wójta.

Radny p. Grzegorz Cichoński – zadał pytanie, czy gmina skorzysta z programu dróg Schetynówki 

Radny p. Czesław Tyburczyk -  zwrócił  się z pytaniem o realizację drogi dojazdowej  do pól 
dofinansowanej z Urzędu Marszałkowskiego, czy istnieje możliwość połączenia kamieniem drogi 
łączącej asfalty w Kołkowie. 

Sołtys wsi Tur Dolny p.  Jacek Woźniak –  zapytał  o umożliwienie  zakupu zestawu kamienia 
i 100 kg cementu oraz wskazanie granicy działek.

Sołtys wsi Pawłwice p. Janusz Grudzień – zadał pytanie jak Pan Wójt zareaguje na niszczenie łąk 
prze firmę budującą gazociąg, ponieważ firma ta powoduje bardzo duże zniszczenia i szkody. 

Sołtys wsi Tur Górny p. Zygmunt Gręda -  poinformował, że w tym roku nie mają mieszkańcy 
żadnego wjazdu na łąki, jest to kwestia założenia 4 przepustów i utwardzenia kamieniem. Następne 
pytanie  dotyczy  drogi  do  Mierzwina  jest  to  droga  w  bardzo  złym  stanie  jest  po  prostu 
nieprzejezdna, a jest bardzo często uczęszczana.  

Sołtys wsi Tur Dolny p. Jacek Woźniak – zadał pytanie o ogrodzenie strażnicy w Turze Dolnym. 
Nie wiadomo gdzie są granice, kto jest władny do wytyczenia działki pod ogrodzenie. 

Ad 6. 

Wójt  Gminy  p.  Stanisław  Szewczyk  w  złożonym  sprawozdaniu  z  prac  między  sesjami 
poinformował o następujących działaniach : 

– wspólnie z dyrektorem ZPO w Michałowie podpisano umowę na mocy , której placówka 
oświatowa w Michałowie wzbogaci się o tablicę interakcyjną, 

– podpisanie aneksu na realizację drogi gminnej Michałów – Piaski, który pozwoli otrzymać 
dofinansowanie zgodnie z wcześniej podpisaną umową,

– PKP S.A.  Może przekazać  gminie  Michałów dwie  działki  o  łącznym areale  3,7086 ha, 
na których zlokalizowane jest torowisko kolejki wąskotorowej, 

– uczestniczyłem  w  spotkaniu  w  zarządzie  PROW  dotyczącym  realizacji  wniosków 
związanych z kanalizacją, spotkanie miało charakter szkoleniowy i celem jego była sprawa 
obsługa inwestycji,
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– odbyło się wspólnie z kierownikiem SZOZ spotkanie z Prezesem NFZ. Spotkanie dotyczyło 
funkcjonowania  służby  zdrowia  zgodnie  z  nowymi  wytycznymi  Ministra  Zdrowia 
i  pokrótce  przybliżę  o  czym  była  mowa  na  radzie  Społecznej  SZOZ.  Zgodnie 
z Zarządzeniem Ministra Zdrowia jest zapis, że punkt świadczenia usług medycznych musi 
być czynny ciągle, oznacza to, że każdy ośrodek zdrowia przez 5 dni w tygodniu świadczyć 
usługi. Na Radzie społecznej rozpatrywaliśmy kilka rozwiązań :
1. zwiększenie służby zdrowia tzn. zatrudnienie 1 lekarza i 2 pielęgniarek,
2. reorganizacja SZOZ- u poprzez likwidację jednego z ośrodków zdrowia,
3. prywatyzacja zakładu usług medycznych

– wspólnie z kierownikiem SZOZ przeprowadziliśmy rozmowę z prezesem NFZ dotyczącym 
funkcjonowania służby zdrowia zgodnie z nowymi wytycznymi Ministra Zdrowia,

– w tegorocznej decyzji Narodowego Programu Odbudowy Dróg EURO 2012 nasz wniosek 
został  sklasyfikowany na  około 60  miejscu.  Przy realizacji  20  wniosków należy  liczyć, 
że  w  2010  roku  nie  otrzymamy  wsparcia  na  modernizację  dróg  gminnych.  Natomiast 
wniosek powiatu otrzymał dofinansowanie,

– prowadzimy rozmowy o przesunięcie terminu zakończenia wodociągowania miejscowości 
Pawłowice, Jelcza Mała, Jelcza Wielka, Sędowice, Wrocieryż, Tur Dolny, Tur Górny, Tur 
Piaski, Zawale Niegosławskie, Michałów,

– uczestniczyłem w posiedzeniu Rady Pedagogicznej w Węchadłowie. Celem spotkania było 
wypracowanie stanowiska podnoszącego poziom nauczania,

–  prowadzimy  rozmowy  z  wykonawcami  budowy  przedszkola.  Kwestią  sporną  jest 
występowanie wielu usterek, które wykonawca winien usunąć,

– uczestniczyłem przy podpisaniu aneksu PROW do umowy z biblioteką,
– udział  w spotkaniu z przedstawicielem firmy wykonującej  gazociąg wysokiego ciśnienia 

w sprawie dróg gminnych

Na pytania zadane w punkcie interpelacje i zapytania radnych odpowiedzi udzielił Pan Wójt : 

– w  odpowiedzi  na  pytanie  radnego  p.  Przemysława  Bartosińskiego  poinformował, 
że przetarg na oświetlenie będzie ogłoszony najpóźniej do końca miesiąca prawdopodobnie 
w  przyszłym  tygodniu.  Wystąpiły  pewne  niejasności  w  dokumentacji  ,  które  muszę 
wyjaśnić i podjąć ostateczne decyzje

– w odpowiedzi na pytanie  radnego p. Grzegorza Cichońskiego poinformował,  że w 2010 
roku nie będziemy mogli skorzystać z  Narodowego Programu Odbudowy Dróg ani drogi 
gminne,  ani  dróg  powiatowe  nie  uzyskują  dofinansowania,  ponieważ  nie  zostaliśmy 
zakwalifikowani do dofinansowania. Natomiast w przyszłym roku możemy złożyć wniosek 
na dofinansowanie w roku 2011.

– w odpowiedzi na pytanie radnego p. Czesława Tyburczyka w sprawie drogi w Kołkowie, 
Pan Wójt  poinformował,  że  na  drogę  w Kołkowie  wydzielona  jest  kwota  71  tysięcy  zł 
i tylko w ramach tej kwoty możemy realizować przedmiotowe zadania. Jeśli zostaną środki 
to zostanie zakupiony kamień.

– w  odpowiedzi  na  pytanie  sołtysa  wsi  Tur  Dolny  p.  Jacka  Woźniaka   poinformował, 
że  zakupu  możemy  dokonać  wtedy  i  tylko  wtedy  kiedy   będą  pieniądze  w  budżecie. 
Natomiast  granice  może  wskazać  geodeta,  jeżeli  jest  zgoda  stron to  należy  grodzic  bez 
obecności urzędnika   
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– w odpowiedzi  na  pytanie  sołtysa  wsi  Pawłowic  p.  Janusza  Grudnia   poinformował,  że 
zostały  przeprowadzone  rozmowy  z  kierownikiem  budowy  w  wyniku,  której  firma 
zobowiązała się do przywrócenia dróg do stanu pierwotnego, bądź do wpłaty pewnej kwoty 
do budżetu gminy, celem rekompensaty za naprawę zniszczonych dróg. Nie mniej nie mam 
wpływu  na  korzystanie  z  dróg  przez  firmę  budującą  wodociąg,  ponieważ  są  to  drogi 
publiczne i każdy może z nich korzystać           

Przewodniczący Rady Gminy  p. Zygmunt Mika ogłosił 10 minutową przerwę w obradach.

Ad 7. 

Informację  o  realizacji  uchwał  Rady  Gminy  z  poprzedniej  sesji  przedstawiła  Z  –  ca  Wójta 
p. Henryka Gietka – Bębenek.

Ad 8. 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  budżecie  gminy  na  2009  rok  – 
wniesiony pod obrady sesji z pozytywną opinią komisji  budżetowej przedstawioną przez 
przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.                  

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 14 głosów za, przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                          Zał. Nr 5 – Uchwała Nr  XXXIII/183/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie 
                   

– Projekt   uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  trybie  
bezprzetargowym  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Michałów  położonej  
w miejscowości Sędowice, zagospodarowanej stawami rybnymi -

Radny p. Łukasz Wójcik –  zwrócił się z prośbą o wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym 
stawów na okres 4 lat, motywując tym, iż w ostatnim czasie odbyło się spotkanie i poproszono 
mnie o to, aby zwiększyć okres wydzierżawienia, ponieważ jest to dla nich nieopłacalne. Chcąc 
zarybić stawy drobnym narybkiem, lepszymi gatunkami ryb, potrzebne jest więcej czasu minimum 
3 – 4 lata  należy czekać,  aby urosły dane ryby.  Spółka,  która wydzierżawia stawy,  wywiązuje 
się  z  wszystkich  obowiązków  tzn.  płacą  podatki,  czynsz  i  myślę,  że  należałoby  wydzierżawić 
na okres 4 lat .

Radna p. Jolanta Morgaś –  zadała pytanie dlaczego w uchwale jest podany inny numer księgi 
wieczystej niż był podany w uchwale w 2007 roku.

Sołtys wsi Sędowice p. Dąbrowski – spytał czy boisko jest oddzielone od stawów. 

Radny p. Sławomir Kwiecień –  poinformował, że na ostatniej komisji budżetowej w obecności 
większości  Rady,  podjęli  decyzję,  że  okres  wydzierżawienia  będzie  wynosił  2  lata,  ponieważ 
poprzedni okres również wynosił 2 lata. 
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Radny  p.  Bogusław  Kowalczyk  -   przypomniał,  że  na  ostatniej  komisji  budżetowej  w  dnia 
29 października 2009 r , kolega radny p. Łukasz Wójcik nie podjął dyskusji w tej sprawie ani pół 
słowem.  Powinna  wpłynąć  opinia  hodowców ryb  z  konkretną  propozycją  i  na  podstawie  tych 
informacji można ustalić wydzierżawienie na okres 3 lata.

Radny  p.  Czesław  Tyburczyk  –  spytał  się  czy  stawy są  dla  wybrańców  czy  dla  wszystkich 
mieszkańców gminy.  

Z – ca Wójta p. Henryka Gietka – Bębenek –  poinformowała, iż w akcie notarialnym w 2007 
roku był pomyłkowo jeden numer działki, ale ogólny areał był wpisany prawidłowo. Obecny numer 
jest właściwym numerem księgi wieczystej, gdyż w poprzedniej uchwale podany był niewłaściwy 
numer księgi, co zostało w obecnej uchwale zweryfikowane.

Radny p. Łukasz Wójcik – składa wniosek formalny o wydzierżawienie stawów na okres 3 lat 

Radny  p.  Krzysztof  Stanek  –  pozostała  jeszcze  sprawa  czynszu,  w  jakiej  wysokości  będzie 
on wynosił ? 

Radny p. Bogusław Kowalczyk -   powinno być to uwzględnione we wniosku formalnym, okres 
wydzierżawienia  3 lata z stalą opłatą czynszu. 

Radny p. Wleciał Jarosław – poinformował, że w projekcie uchwały nie ma mowy o wysokości 
czynszu, mamy tylko ustalić okres wydzierżawienia. 

Radny p. Sławomir Kwiecień –  poinformował,  że gdyby to zależało od niego,  proponowałby 
otwarty  przetarg,  ale  dla  dobra  społeczeństwa  w  Sedowicach  komisja  przychyliła  się  do 
wydzierżawienia stawów. W związku z tym, iż w ciągu dwóch dni pojawiły się inne okoliczności, 
które zmieniły decyzje ustalone na komisji, dlatego też zgłaszam wniosek formalny o przesunięcie 
uchwały na następną sesję i wnikliwe sprawdzenie tych informacji. 

Radny p. Łukasz Wójcik – składa wniosek formalny o wydzierżawienie stawów na okres 3 lat 

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika poddał pod głosowanie wniosek formalny, 
który został przyjęty przez Radę Gminy – 8 głosów za, 4 głosy przeciw i 2 głosy wstrzymujące, 
przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

Radny p. Rafał Motyka –  zwrócił się z pytaniem do pana Wójta, czy musi być podejmowana 
uchwała, aby doszło do negocjacji. 

Pan  Wójt  -  poinformował,  że  do  właściwości  Rady  Gminy  należy  podejmowanie  uchwały 
o  wydzierżawieniu  w  trybie  bezprzetargowym  na  okres  nie  dłuższy  niż  3  lata.  Natomiast 
do kompetencji Wójta należy prowadzenie negocjacji ustalenie ceny za dzierżawę oraz za pozostałe 
warunki, które musi spełniać wydzierżawiający. 
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Przewodniczący Rady Gminy  p. Zygmunt Mika -  zapytał dlaczego nie można wydzierżawić 
na okres 4 lat, na 3 lata jest to możliwe. 

Pan Wójt – poinformował, że ustawa dokładnie i jednoznacznie określa komu i na jakich zasadach 
można wydzierżawić mienie komunalne. Ustawa określa, że można wydzierżawić do 3 lat w formie 
bezprzetargowej. 

Przewodniczący Rady Gminy  p. Zygmunt Mika ogłosił 10 minutową przerwę w obradach

Po  wznowionych  obradach  Przewodniczący  Rady  Gminy   p.  Zygmunt  Mika  poddał  pod 
głosowanie wniosek formalny postawiony przez radnego p. Sławomira Kwietnia, który został 
odrzucony przez Radę Gminy – 5 głosów za, 8 głosów przeciw i 1 głosie wstrzymującym, przy 
14  stanie radnych na sali obrad. 

Projekt uchwały po odczytaniu przez sekretarza obrad został przyjęty przez Radę Gminy – 
9 głosów za, 4 głosów przeciw i 1 głos wstrzymujący, przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                          Zał. Nr 6 – Uchwała Nr  XXXIII/184/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie 
 
                                       

– Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  gminnej  
położonej w miejscowości  Tur Piaski  -  wniesiony pod obrady sesji  z pozytywną opinią 
komisji budżetowej przedstawioną przez przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka. 

Projekt uchwały po odczytaniu przez sekretarza obrad został przyjęty przez Radę Gminy – 
13 głosów za, 1 głosie wstrzymującym,  przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                          Zał. Nr 7 – Uchwała Nr  XXXIII/185/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zakup  nieruchomości  gruntowych 
położonych w miejscowości  Węchadłów dla celów realizacji  inwestycji  wodociągowej  -  
wniesiony pod obrady sesji z pozytywną opinią komisji  budżetowej przedstawioną przez 
przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 14 głosów za, przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                          Zał. Nr 8 – Uchwała Nr  XXXIII/186/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie 
 
                                       

10



– Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zakup  nieruchomości  gruntowych 
położonych w miejscowości Góry dla celów realizacji inwestycji wodociągowej - wniesiony 
pod  obrady  sesji  z  pozytywną  opinią  komisji  budżetowej  przedstawioną  przez 
przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 14 głosów za, przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                          Zał. Nr 9 – Uchwała Nr  XXXIII/187/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zakup  nieruchomości  gruntowych 
położonych  w  miejscowości  Tomaszów  dla  celów  realizacji  inwestycji  wodociągowej  -  
wniesiony pod obrady sesji z pozytywną opinią komisji  budżetowej przedstawioną przez 
przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 14 głosów za, przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                          Zał. Nr 10 – Uchwała Nr  XXXIII/188/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie 
 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zakup  nieruchomości  gruntowych 
położonych  w  miejscowości  Polichno  dla  celów  realizacji  inwestycji  wodociągowej  -  
wniesiony pod obrady sesji z pozytywną opinią komisji  budżetowej przedstawioną przez 
przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 14 głosów za, przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                          Zał. Nr 11 – Uchwała Nr  XXXIII/189/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie 

– Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zakup  nieruchomości  gruntowych 
położonych  w  miejscowości  Sadkówka  dla  celów  realizacji  inwestycji  wodociągowej  -  
wniesiony pod obrady sesji z pozytywną opinią komisji  budżetowej przedstawioną przez 
przewodniczącego p. Bogusława Kowalczyka.

Projekt uchwały po odczytaniu przez  sekretarza obrad został  przyjęty przez  Radę Gminy 
jednogłośnie – 14 głosów za, przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

                                                          Zał. Nr 12 - Uchwała Nr  XXXIII/190/09 Rady Gminy 
                                                                              w Michałowie 
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Ad 9. 

Radny  p.  Tadeusz  Oleksy  –  zaproponował  przeklasyfikowanie  drogi  powiatowej  łączącej 
Tur  Piaski  z  Mierzwinem  na  drogę  gminną.  Motywując  to  brakiem  zainteresowania  stanem 
nawierzchni przez Powiatowy Zarząd Dróg, a droga jest często użytkowana .

Radny p. Bogusław Kowalczyk – zwrócił się z zapytaniem, w którym momencie będzie potrzebna 
Rada  przy  realizacji  rozporządzenia  ministra  zdrowia  dotyczącego  ciągłości  świadczenia  usług 
medycznych. Czy będzie potrzebna wtedy , gdy NFZ nie podpisze z nami umowy. Na posiedzeniu 
Rady Społecznej  SZOZ ustalono  pewne wytyczne  i  należy  tak  postępować,  aby nie  zwoływać 
nadzwyczajnej sesji. 

Radny p. Przemysław Bartosiński -  ponawia pytanie dot. przetargu na oświetlenie, kiedy będzie 
ogłoszony.  Następnie chciałbym bardzo serdecznie  podziękować za pomoc w udrożnieniu rowu 
w miejscowości Węchadłów. 

p. Dominik Mazur – zwrócił się z pytaniem kiedy będzie   rozpatrzone podanie od LZS w sprawie 
dofinansowania sportu gminnego w kwocie 4 tysięcy zł 

Radna p. Jolanta Morgaś –  poinformowała, że w najbliższym czasie odbędzie się posiedzenie 
komisji oświatowej, na którą serdecznie zapraszam.

Radny p. Bogusław Kowalczyk –  stwierdził, że my jako Rada Gminy uchwalamy budżet, Wójt 
dysponuje  środkami  finansowymi  w  poszczególnych  działach  i  my  nie  musimy  podejmować 
żadnych decyzji dodatkowych, ponieważ jeśli pieniądze są w dziale to Pan Wójt powinien to pismo 
od LZS rozpatrzyć w trybie jednodniowym.

Przewodniczący Rady Gminy  p. Zygmunt Mika – zapytał jakimi środkami dysponujemy  dziale 
sport.

Pan Wójt  –  poinformował,  że  na  sport  była  wydzielona  kwota  6  000,00  zł,  z  tego  pozostało 
2  400,00  zł.  Natomiast  tak  realnie  sport  gminny  jest  finansowany  większymi  kwotami 
pochodzącymi z innych działów np. za udostępnienie sali gimnastycznej, gdzie za utrzymanie płaci 
gmina oraz ze środków pochodzących z wydawania zezwoleń na sprzedaż alkoholu. 

Radny p. Bogusław Kowalczyk – składam wniosek formalny, aby przy tworzeniu, dokumentacji 
przy realizacji  programu Rewitalizacji  były  w miarę  zachowane finanse,  które  zostały ustalona 
przez  komisję  budżetową  i  Radę  przy  tabelce  odnośnie  podziału  finansów  oraz  aby  komisja 
budżetowa i Rada była informowana na bieżąco przed podjęciem ostatecznej decyzji.

 
Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika poddał pod głosowanie wniosek formalny, 
który został przyjęty jednogłośnie przez  Radę Gminy , przy stanie 14 radnych na sali obrad. 

W punkcie wolne wnioski i  informacje odpowiedzi na pytania udzielił  Wójt  Gminy p. Stanisław 
Szewczyk i tak : 
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–  w odpowiedzi na pytanie radnego p. Łukasza Mazura poinformował,że mamy na całą gminę 
7 zestawów kamienia  i  musimy tak rozdysponować,  aby wszystkim wystarczyło.  Natomiast 
jeżeli radny składa wniosek formalny to musi wskazać dział , z którego należy przenieść, 

– w odpowiedzi na pytanie radnego p. Bogusława Kowalczyka w sprawie NFZ poinformował, 
że w nawiązaniu do przeprowadzonej rozmowy w dniu 19.10.2009 r. z dyrektorem p. Zofią 
Wilczyńską  z  NFZ informuję,  że  decyzja  może  zapaść  na  szczeblu  centralnym.  Jako Wójt 
Gminy  mogę wystąpić do NFZ tylko i wyłącznie w przypadku otrzymania informacji pisemnej 
lub  elektronicznej.  Natomiast  za  opiekę  zdrowotną  odpowiada  tylko  i  wyłącznie  NFZ, 
a  nie  Rada  Gminy.  Obecnie  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby  Rada  Gminy  jako  organ 
stanowiący  mogła  wystąpić  do  pani  Dyrektor  z  zapytaniem,  bądź  prośbą  o  utrzymanie 
dotychczasowego  stanu  tzn.  aby  czas  pracy  placówek  zdrowotnych  funkcjonował 
w dotychczasowych godzinach,

Radny  p.  Krzysztof  Stanek  –  zwrócił  się  z   prośbą  do  Pana  Wójta,  o  wystosowanie  pisma 
do  Powiatu  w  sprawie  usunięcia  poboczy  przy  drodze  powiatowej  w  Zagajówku.  Ja  również 
ze swej strony postaram się wystosować pismo w tej sprawie.

Radny p. Grzegorz Cichoński –  poinformował iż członkowie OSP Pawłowice wyremontowali 
drogę Równiny w czynie społecznym, materiałem otrzymanym z Urzędu Gminy. 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady Gminy p. Zygmunt Mika   dokonał zamknięcia sesji, dziękując wszystkim 
za udział w  obradach. 
                                                                                 

Przewodniczący Rady Gminy

           Zygmunt Mika 
    Sekretarz obrad 

 
   Jarosław Wleciał    

      

      Protokolant 

     Paulina Jaros
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